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01.01 Sander Loones (N-VA): Les campings ont 

rouvert après une contestation justifiée pour 

discrimination inacceptable. Les campings dans le 

pays éprouvent, semble-t-il, toujours des difficultés 

parce qu'ils tirent une grande partie de leurs 

revenus des activités horeca qu'ils exercent. Où 

sont les mesures de soutien destinées à l'horeca? 

En réalité, nous savons tous qu'il y aura une 

01.01  Sander Loones (N-VA): De campings zijn 

weer open na een terecht protest tegen een 

ongeoorloofde discriminatie. De campings in het 

binnenland hebben het naar verluidt nog altijd 

moeilijk omdat ze heel wat inkomsten halen uit de 

horeca-activiteiten op hun camping. Waar blijven de 

steunmaatregelen voor de horeca? Eigenlijk weten 

we allemaal dat er een btw-verlaging naar 6 % 
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réduction de la TVA à 6 %. La procédure à ce sujet 

n'est pas complexe mais le secteur doit être fixé 

rapidement afin d'adapter les systèmes de caisse. 

Où en est-on dans ce domaine? 

 

Les zoos ont déjà été autorisés à ouvrir mais pas 

les parcs d'attractions alors qu'il s'agit dans les 

deux cas d'activités extérieures qui peuvent être 

organisées en toute sécurité. Nous avons vu que 

les parcs d'attractions ont la perspective de pouvoir 

rouvrir. Je plaide haut et fort pour la mise en œuvre 

de cette mesure. 

 

aankomt. De procedure daartoe is niet complex, 

maar de sector moet dit snel weten om de 

kassasystemen aan te passen. Hoe staat het 

daarmee? 

 

De dierenparken mochten al opengaan, maar de 

pretparken niet, terwijl het in beide gevallen gaat om 

activiteiten in de buitenlucht die men veilig kan 

organiseren. We hebben gezien dat er voor de 

pretparken een heropening in het verschiet ligt. Ik 

wil er heel sterk voor pleiten om dat zeker ook door 

te voeren. 

 

01.02  Peter De Roover (N-VA): Un récent Comité 

de concertation a révélé les divergences de vues 

croissantes entre le premier ministre et le ministre 

Vandenbroucke, d'une part, et, d'autre part, un large 

groupe de dissidents, réunissant les ministres 

francophones du gouvernement et des exécutifs 

des entités fédérées. 

 

Alors que les experts ont qualifié de malheureuse la 

décision de fermer les écoles une semaine plus tôt 

que prévu, comment le premier ministre évalue-t-il 

la décision prise à l'époque? Est-il en mesure de 

nous présenter des données empiriques ayant trait 

aux mesures qui ont influé sur les contaminations 

au covid-19 et l'ampleur de cet impact?  

 

Le gouvernement planche à présent sur une 

stratégie de déconfinement où le couvre-feu sera 

remplacé par une interdiction de rassemblement. 

 

01.02  Peter De Roover (N-VA): Recent was er 

weer een Overlegcomité waaruit bleek dat de 

meningsverschillen groeien tussen de premier en 

minister Vandenbroucke enerzijds en een grote 

groep dissidenten anderzijds, met name de 

Franstalige leden van uw regering en de 

deelstaatregeringen. 

 

Hoe kijkt de premier inmiddels terug op de 

beslissing destijds om de scholen een week vroeger 

te sluiten nu deskundigen dit een slechte zaak 

hebben genoemd? Kan hij empirische gegevens 

voorleggen die aangeven welke maatregelen een 

impact hebben gehad op de COVID-19-

besmettingen en hoe?  

 

Men gaat nu de exitstrategie voorbereiden, waarbij 

men de avondklok vervangt door een 

samenscholingsverbod. 

 

En quoi cela consistera-t-il concrètement? Quel est 

le lien entre l'heure de fermeture de l'horeca et 

l'interdiction de rassemblement? Il serait d'ailleurs 

judicieux d'organiser la succession de ces deux 

mesures dans le temps, avec une marge de trois 

quarts d'heure à une heure entre les deux, afin de 

permettre aux gens de respecter l'interdiction de 

rassemblement. 

 

Wat zal dat concreet inhouden? Wat is de band 

tussen het sluitingsuur in de horeca en het 

samenscholingsverbod? Het lijkt immers 

aangewezen om beide maatregelen op elkaar te 

laten aansluiten, met een ruimte van drie kwartier 

tot een uur tussen beide, zodat de mensen het 

samenscholingsverbod kunnen respecteren. 

 

01.03  Raoul Hedebouw (PVDA-PTB) (en 

néerlandais): Je vais essayer de me limiter à trois 

questions spécifiques auxquelles j'aimerais 

vraiment obtenir une réponse.  

 

01.03  Raoul Hedebouw (PVDA-PTB) 

(Nederlands): Ik zal me proberen beperken tot drie 

specifieke vragen waarop ik alleszins een antwoord 

zou willen.  

 

(En français) Sciensano montre que les clusters 

sont en nette augmentation dans les entreprises, 

surtout là où le télétravail est impossible. D'une 

étude dans nos maisons médicales, il apparaît que 

le problème est sensible dans les secteurs de la 

boucherie industrielle, du nettoyage, etc. Sur le 

stock de 1,2 million de tests rapides, on n'en aurait 

utilisé que 15 000. Confirmez-vous ce chiffre? 

Pourquoi en parle-t-on si peu? Quelles sont les 

solutions?  

 

(Frans) De cijfers van Sciensano tonen aan dat het 

aantal clusters in de ondernemingen in hoge mate 

toeneemt, vooral op plaatsen waar telewerken niet 

mogelijk is. Uit een studie in onze 

wijkgezondheidscentra blijkt dat het probleem zich 

duidelijk voordoet in sectoren zoals de industriële 

vleesverwerking, de schoonmaaksector, enz. Van 

de voorraad van 1,2 miljoen sneltests zouden er 

slechts 15.000 gebruikt zijn. Bevestigt u dat cijfer? 

Waarom spreekt men hier zo weinig over? Wat zijn 

de mogelijke oplossingen?  
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Par ailleurs, quid de la garantie salariale en cas de 

quarantaine? Une étude du British Medical Journal 

prône un soutien financier dans ce cas de figure, 

sans quoi la contamination perdurera. Trouvez-vous 

normal que les gens soient confrontés au dilemme 

de se mettre en quarantaine et de perdre près de 

30 % de leur salaire? Ne faudrait-il pas porter 

l'intervention à 100 %? 

 

 

 

Concernant la fiscalité sur le chômage corona, de 

nombreuses personnes devront acquitter des 

milliers d'euros. 

 

 

Hoe staat het trouwens met de loongarantie in geval 

van quarantaine? In een studie van The British 

Medical Journal wordt ervoor gepleit om in dat geval 

in financiële ondersteuning te voorzien. Bij gebrek 

daaraan, zal de besmettingsketen niet onderbroken 

worden. Vindt u het normaal dat de mensen 

geconfronteerd worden met het dilemma om al dan 

niet in quarantaine te gaan en bijna 30 % van hun 

loon te verliezen? Zou de vergoeding niet 100 % 

van het loon moeten bedragen?  

 

Wat de belasting van de coronawerkloosheid 

betreft, zullen vele werklozen duizenden euro's 

moeten terugbetalen.  

 

(En néerlandais) Je prends un exemple tiré du 

journal Het Laatste Nieuws: 3 900 euros bruts par 

mois, ce qui constitue tout de même un montant 

assez élevé. Si l'on se base sur 165 jours de 

chômage corona, il faudra payer au fisc, à la fin de 

l'année, un montant supplémentaire de 2 000 euros. 

Et ce, alors que l'on perd déjà en pouvoir d'achat 

pendant le chômage lui-même. 

 

(Nederlands) Ik neem een voorbeeld uit Het Laatste 

Nieuws: 3.900 euro bruto per maand, wat toch 

redelijk hoog is. Als men uitgaat van 165 dagen 

coronawerkloosheid, dan moet men de fiscus op 

het einde van het jaar 2.000 euro extra betalen. En 

dat terwijl men al koopkracht verliest tijdens de 

werkloosheid zelf. 

 

(En français) Dans la circulaire n° 2020/C/94, le 

droit passerelle des indépendants est taxé à 

16,5 %, de manière libératoire. Pourquoi ne pas 

taxer également à 15 ou 16 % le chômage corona 

des salariés? Nous sommes dans une situation 

exceptionnelle. Un groupe de travail se penche sur 

l'IPP. Je propose de faire un geste envers les 

salariés pour les soulager. 

 

(Frans) In omzendbrief nr. 2020/C/94 wordt het 

overbruggingsrecht voor zelfstandigen tegen 16,5 % 

belast op bevrijdende wijze. Waarom belasten we 

de coronawerkloosheidsvergoeding voor 

werknemers ook niet tegen 15 of 16 %? De huidige 

situatie is uitzonderlijk. Een werkgroep buigt zich 

over de personenbelasting. Ik stel voor om de 

werknemers wat tegemoet te komen om hun 

financiële zorgen te verminderen. 

 

01.04  Anneleen Van Bossuyt (N-VA): Depuis 

lundi, il est à nouveau autorisé de voyager en 

Europe, bien qu'il reste de nombreuses zones 

rouges. Les voyages en dehors de l'Europe sont 

interdits. Quelle est la différence entre une zone 

rouge européenne et une zone rouge non 

européenne? Combien de temps maintiendra-t-on 

l'interdiction de voyages non essentiels en dehors 

de l'Europe? Le règlement de quarantaine actuel 

après les voyages a un effet dissuasif. Pourquoi le 

certificat de vaccination vert, délivré après un test 

négatif, ne suffit-il pas? 

 

À l'instar d'autres pays, la Belgique conclura-t-elle 

des accords bilatéraux permettant d'effectuer des 

voyages sans obligations supplémentaires? Quels 

seront les critères? 

 

01.04  Anneleen Van Bossuyt (N-VA): Sinds 

maandag mag er weer gereisd worden binnen 

Europa, hoewel er nog veel rode zones zijn. Buiten 

Europa mag niet worden gereisd. Wat is het 

verschil tussen een rode Europese zone en een 

rode niet-Europese zone? Hoelang blijft het verbod 

op niet-essentiële reizen buiten Europa nog 

gehandhaafd? De huidige quarantaineregeling na 

reizen werkt ontradend. Waarom volstaat het 

groene vaccinatiecertificaat, dat ook wordt 

afgeleverd na een negatieve test, niet? 

 

 

Zal ons land naar het voorbeeld van andere landen 

bilaterale akkoorden afsluiten waardoor men zonder 

extra verplichtingen kan reizen? Wat worden de 

criteria? 

 

01.05  Sophie Rohonyi (DéFI): La décision du 

Codeco du 14 avril visant à rouvrir les terrasses de 

l’horeca à partir du 8 mai 2021 ne répond ni à la 

détresse de l'horeca, ni à la nécessité d’encadrer 

les sorties de la population. 

01.05  Sophie Rohonyi (DéFI): De beslissing van 

het Overlegcomité van 14 april om de terrassen van 

de horeca op 8 mei 2021 opnieuw te openen biedt 

geen antwoord op de ontreddering van de horeca, 

noch op de noodzaak om het samenkomen van 
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Elle ne répond pas davantage à l’appel de certains 

experts de mettre au point un label covid safe qui 

permettrait aux professionnels de reprendre leurs 

activités à l’extérieur comme à l'intérieur de leurs 

établissements. 

 

On reste dans une logique "secteur par secteur" 

refusant de faire confiance aux établissements de 

manière individuelle. 

 

Cette décision du Codeco met en grandes 

difficultés les établissements qui n’ont pas de 

terrasse – on estime qu'ils représentent 60 % dans 

le pays et 25 % à Bruxelles, et qui n’ont aucune 

perspective de reprise. Et parmi ceux qui ont des 

terrasses, peu en fait sont dans des conditions qui 

leur permettront d'être rentables. 

 

 

Garantissez-vous que l'horeca pourra bien 

reprendre le 8 mai 2021? On évoque un projet de 

protocole spécial terrasse défini par le 

Commissariat Corona en concertation avec le 

secteur, mais il me revient que certains acteurs 

n'ont pas été consultés. Comment vos 

interlocuteurs ont-ils été choisis? 

 

mensen op een meer gecontroleerde manier te 

laten verlopen. 

 

Evenmin komt ze tegemoet aan de oproep van 

bepaalde experts om een 'covid safe'-label in te 

voeren, dat het de horeca-uitbaters mogelijk zou 

maken hun zaak te heropenen en zowel binnen als 

buiten klanten te ontvangen. 

 

Men blijft maatregelen nemen per sector en weigert 

om de horecazaken op een individuele basis 

vertrouwen te schenken.  

 

Die beslissing van het Overlegcomité veroorzaakt 

grote moeilijkheden voor de horecazaken die niet 

over een terras beschikken. Naar schatting gaat het 

over 60 % van de zaken voor het hele land en 25 % 

voor Brussel. Zij hebben geen enkel uitzicht op een 

heropening. Bovendien zal een opening voor 

slechts weinig horecazaken met een terras ook echt 

rendabel zijn.  

 

Garandeert u dat de horeca op 8 mei 2021 

daadwerkelijk opnieuw open mag? Er is sprake van 

een bijzonder ontwerpterrasprotocol, dat in 

samenspraak met de sector door het 

coronacommissariaat opgesteld zou worden, maar 

naar verluidt werden bepaalde actoren niet 

geraadpleegd. Op grond van welke criteria werden 

uw gesprekspartners geselecteerd?  

 

Sera-t-il possible d'accepter des tables de dix 

clients maximum, en se calquant sur la bulle 

extérieure élargie à dix personnes? La possibilité 

d'un jeton de solidarité – un pourboire défiscalisé – 

a-t-elle été étudiée?  

 

Qu'en est-il de l'élaboration du label covid safe par 

une task force? Des dispositifs de traitement de l'air 

certifiés, et donc remboursés par les autorités, ont-

ils été listés par une task force? Les professionnels 

doivent savoir lesquels choisir afin d'être soutenus 

par l'État. 

 

Zullen horeca-uitbaters tafels van maximaal tien 

klanten mogen toelaten, nu de buitenbubbel tot tien 

personen uitgebreid werd? Werd de optie van een 

solidariteitsmunt – een belastingvrije fooi – 

bestudeerd? 

 

Hoe staat het met de uitwerking van het 'covid safe'-

label door een taskforce? Heeft de taskforce 

Ventilatie de gecertificeerde 

luchtbehandelingssystemen opgelijst die 

terugbetaald worden door de overheid? De horeca-

uitbaters moeten weten welk systeem ze moeten 

kiezen om aanspraak te kunnen maken op 

overheidssteun.  

 

01.06  Reccino Van Lommel (VB): La 

communication concernant la réouverture de 

l'horeca n'est pas univoque et les partis de la 

majorité ne sont souvent pas d'accord entre eux. 

Par ailleurs, des questions se font jour concernant 

le fondement scientifique des décisions. Les 

incertitudes sont également légion en ce qui 

concerne l'heure de fermeture de l'horeca.  

 

Pourquoi la date du 8 mai a-t-elle été choisie et 

sera-t-elle maintenue? De quelle manière et dans 

quel but a-t-on négocié avec les fédérations de 

01.06  Reccino Van Lommel (VB): De 

communicatie over de heropening van de horeca 

verloopt niet eenduidig en vaak zijn de 

meerderheidspartijen het onderling niet eens. 

Bovendien rijzen er vragen omtrent de 

wetenschappelijke onderbouwing van de 

beslissingen. Ook over het sluitingsuur voor de 

horeca is het onduidelijkheid troef.  

 

Waarom werd de datum van 8 mei vooropgesteld 

en zal die datum gehandhaafd worden? Op welke 

manier en met welk doel werd er overlegd met de 
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l'horeca? Les mesures d'aide seront-elles 

maintenues si seules les terrasses peuvent rouvrir? 

Quand pouvons-nous enfin espérer une 

communication claire et univoque?  

 

horecafederaties? Blijven de steunmaatregelen 

bestaan indien enkel de terrassen open mogen? 

Wanneer mogen we eindelijk een duidelijke en 

eenduidige communicatie verwachten?  

 

01.07 Mélissa Hanus (PS): La coopération 

sanitaire transfrontalière franco-belge est reconnue 

comme un modèle, au niveau européen, pour 

améliorer l'accès aux soins des patients frontaliers. 

La mutualisation de l'offre de soins leur apporte une 

réponse adéquate, sans investissement financier 

pour les États concernés. Chaque année, 

20 000 patients en bénéficient, et 500 personnes 

sont prises en charge par les SMUR français et 

belge qui traversent la frontière. Cette coopération a 

pu s'institutionnaliser grâce à un accord-cadre.  

 

 

 

La Belgique et le Grand-Duché du Luxembourg 

entretiennent des liens privilégiés (Benelux, union 

monétaire avant l'euro, conventions de sécurité 

sociale, etc.). Un territoire frontalier entre ces deux 

pays nécessiterait un dispositif juridique comparable 

à celui qui existe avec la France, pour que les 

patients de cette zone puissent bénéficier de l'offre 

de soins des deux versants frontaliers. La 

Commission européenne recommande d'ailleurs de 

créer des coopérations entre régions frontalières 

voisines.  

 

 

Un accord-cadre de coopération sanitaire entre le 

Luxembourg et la Belgique vous semble-t-il 

opportun? Quelles démarches envisagez-vous pour 

y parvenir? 

 

01.07  Mélissa Hanus (PS): De Frans-Belgische 

samenwerking inzake grensoverschrijdende zorg 

wordt op Europees niveau erkend als een model 

om de toegang tot zorg voor patiënten in 

grensgebieden te verbeteren. De pooling van het 

zorgaanbod vormt voor hen een passend antwoord, 

zonder dat er een financiële investering van de 

betrokken landen nodig is. Elk jaar maken er 

20.000 patiënten gebruik van en worden er 

500 personen vervoerd door Franse en Belgische 

mugs die grensoverschrijdend werken. Deze 

samenwerking kon dankzij een kaderovereenkomst 

tot stand komen. 

 

België en het Groothertogdom Luxemburg 

onderhouden bevoorrechte betrekkingen (Benelux, 

monetaire unie vóór de euro, 

socialezekerheidsverdragen enz.). Een zone voor 

toegang tot grensoverschrijdende zorgverstrekking 

zou een vergelijkbare juridische regeling vereisen 

zoals die voor Frankrijk, opdat de patiënten van die 

zone gebruik kunnen maken van het zorgaanbod 

aan beide kanten van de grens. De Europese 

Commissie adviseert overigens dat er 

samenwerkingsverbanden tussen grensgebieden 

aangegaan worden. 

 

Lijkt een kaderakkoord voor grensoverschrijdende 

zorg tussen Luxemburg en België u opportuun? 

Welke stappen zult u doen om dat te 

verwezenlijken? 

 

01.08  François De Smet (DéFI): Nous ne pouvons 

plus continuer ce cycle d'ouvertures/fermetures de 

secteurs entiers. La population décroche: en 

témoignent le Bois de la Cambre et la fronde 

annoncée des acteurs de l'horeca et de la culture. 

Des experts ont proposé l'instauration d'un label 

covid safe: on travaillerait non par secteurs, mais 

par lieux. Or, le dernier Codeco n'a pas pris cette 

proposition en compte, sauf à considérer l'ouverture 

des terrasses. Ce label a-t-il été abordé au dernier 

Codeco? Comptiez-vous le faire lors du prochain? 

 

 

 

 

 

 

La culture a fait des propositions concrètes. On 

pourrait envisager l'ouverture, moyennant des 

protocoles stricts, d'une partie des lieux. Le Codeco 

du 21 avril promet des événements pilotes dès le 

01.08  François De Smet (DéFI): We kunnen niet 

langer doorgaan met die cyclus waarbij hele 

sectoren weer open mogen en dan weer dicht 

moeten. De bevolking haakt af en is coronamoe, 

getuige de gebeurtenissen in het Ter Kamerenbos 

en het aangekondigde verzet van actoren uit de 

horeca en de cultuursector. Experts hebben 

voorgesteld een 'covid safe'-label in te voeren: men 

zou niet per sector werken, maar per zaak. Tijdens 

de jongste vergadering van het Overlegcomité werd 

dit voorstel echter niet in aanmerking genomen, 

behalve wanneer het ging over de opening van de 

terrassen. Werd dit label aangekaart tijdens de 

jongste vergadering van het Overlegcomité? Bent u 

van plan het bij de volgende vergadering te 

bespreken? 

 

De cultuursector heeft concrete voorstellen gedaan. 

Men zou kunnen overwegen een deel van de zalen 

te openen, op basis van strikte protocollen. Tijdens 

de vergadering van het Overlegcomité van 21 april 
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26 avril. Auront-ils lieu? Cette phase pilote est-elle 

utile alors que d'autres pays ont déjà pris des 

initiatives? 

 

werd er beloofd dat er vanaf 26 april proefprojecten 

zullen starten. Zullen die plaatsvinden? Is die 

testfase nuttig, nu er in andere landen al initiatieven 

zijn genomen? 

 

01.09  Daniel Senesael (PS): Un sondage auprès 

de transfrontaliers de l'Eurométropole Lille-Kortrijk-

Tournai révèle que 9 sur 10 sont favorables à un 

régime d'exception pour cette zone. Celle-ci forme 

un bassin de vie de 157 communes et de 

2 100 000 habitants dont 80 000 frontaliers, elle est 

rythmée par quantité d'activités et de déplacements 

transfrontaliers. 

 

 

L'asymétrie entre les mesures françaises et belges 

de lutte contre le covid-19 a compliqué les activités 

des transfrontaliers. Par ses initiatives, le 

gouvernement belge a pris en considération des 

particularités de la vie des transfrontaliers mais tout 

n'est pas couvert. 

 

 

Comment envisagez-vous l'asymétrie des mesures 

de lutte contre le covid-19 et ses conséquences 

pour les transfrontaliers? Où en est la coopération 

avec le gouvernement français et les entités 

fédérées sur le statut des transfrontaliers dans la 

lutte contre le covid? Où en est la mise en place 

d'un régime particulier pour les transfrontaliers dont 

ceux de l'Eurométropole Lille-Kortrijk-Tournai? 

Envisage-t-on des concertations avec les acteurs et 

représentants concernés? 

 

01.09  Daniel Senesael (PS): Uit een enquête 

onder de grensbewoners uit de Eurometropool Lille-

Kortrijk-Tournai blijkt dat 9 op de 10 voorstander 

zijn van een uitzonderingsregeling voor die zone. Dit 

gebied vormt een streekgemeenschap van 

157 gemeenten en 2.100.000 inwoners, onder wie 

80.000 grensbewoners, en wordt gekenmerkt door 

een groot aantal grensoverschrijdende activiteiten 

en verplaatsingen. 

 

De asymmetrie tussen de Franse en de Belgische 

maatregelen ter bestrijding van het coronavirus 

heeft de activiteiten van de grensbewoners 

bemoeilijkt. Met haar initiatieven heeft de Belgische 

regering rekening gehouden met de bijzonderheden 

van het leven van de grensbewoners, maar men 

kan niet met alles rekening houden. 

 

Wat vindt u van de asymmetrie van de maatregelen 

ter bestrijding van het coronavirus en de gevolgen 

ervan voor de grensbewoners? Hoe staat het met 

de samenwerking met de Franse regering en de 

deelgebieden inzake de status van de 

grensbewoners in de strijd tegen het coronavirus? 

Hoe staat het met de invoering van een speciale 

regeling voor de grensbewoners, met inbegrip van 

de grensbewoners uit de Eurometropool Lille-

Kortrijk-Tournai? Zal er overleg gepleegd worden 

met de betrokken actoren en vertegenwoordigers? 

 

01.10 Sander Loones (N-VA): Il y aura une 

réduction de la TVA pour le secteur de l'horeca. 

 

Est-il exact que cette réduction ne sera valable que 

jusqu'en septembre et non pour toute l'année? 

 

01.10  Sander Loones (N-VA): Er komt een btw-

verlaging voor de horeca. 

 

Klopt het dat die verlaging slechts zal gelden 

tot september en niet voor het hele jaar? 

 

01.11  Alexander De Croo, premier ministre (en 

néerlandais): Nos mesures se basent sur la 

pandémie. Elles doivent servir à protéger au 

maximum la santé de la population. On me pose 

des questions sur la pertinence des mesures sans 

qu'il soit fait référence à la situation 

épidémiologique. Plus de 3 000 personnes sont 

contaminées par jour et chaque jour, 240 sont 

hospitalisées. Plus de 900 personnes sont en soins 

intensifs. Plus de 500 personnes sont intubées. 

Chaque jour, 40 personnes meurent. Personne n'en 

parle mais c'est la réalité. Personne ne dit qu'en 

moyenne, les personnes hospitalisées sont plus 

jeunes. J'ose espérer que c'est cette réalité qui 

reste au cœur de nos discussions. Elle sera en tout 

cas au cœur des discussions du Comité de 

concertation de vendredi. 

01.11 Eerste minister Alexander De Croo 

(Nederlands): De basis voor onze maatregelen is de 

pandemie. We moeten maatregelen nemen om de 

gezondheid van de mensen zo veel mogelijk te 

beschermen. Ik hoor hier vragen over de pertinentie 

van de maatregelen, zonder enige allusie op de 

epidemiologische situatie. Dagelijks worden meer 

dan 3.000 mensen besmet, elke dag worden er 240 

in het ziekenhuis opgenomen. Er liggen meer dan 

900 mensen op intensieve zorgen. Meer dan 

500 mensen zijn geïntubeerd. Elke dag sterven er 

40 mensen. Niemand spreekt daarover, maar dat is 

de realiteit. Niemand spreekt over het feit dat de 

gehospitaliseerden gemiddeld jonger zijn. Ik mag 

hopen dat dit de basis blijft voor de discussie. Het is 

in elk geval de basis voor de discussie van het 

Overlegcomité vrijdag. 
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(En français) La première question à se poser est 

celle des mesures à prendre pour retourner à notre 

style de vie antérieur et éviter d'avoir des gens 

contaminés ou gravement malades dans nos 

hôpitaux. 

 

(Frans) De eerste vraag die gesteld moet worden is 

die met betrekking tot de maatregelen die moeten 

worden genomen om terug te keren naar onze 

vroegere levenswijze en om te voorkomen dat er 

besmette of ernstige zieke mensen in onze 

ziekenhuizen moeten worden opgenomen. 

 

(En néerlandais) Le virus circule abondamment. Il a 

entre-temps muté. Le variant britannique, plus 

contagieux et plus virulent que le virus de l'année 

dernière, domine largement avec près de 90 % des 

contaminations. Dans ce contexte, la règle d'or 

reste d'éviter le plus possible les contacts. Le 

Comité de concertation prend toujours un ensemble 

de mesures. Se contenter d'analyser l'impact 

spécifique d'une restriction dans un secteur unique 

n'est pas la bonne méthode. La totalité des 

mesures doit être prise en compte. L'objectif 

consiste à réduire la circulation du virus. 

 

Les assouplissements doivent être graduels. Dans 

les pays où les assouplissements ont été rapides, la 

situation a systématiquement dérapé. Outre la 

situation épidémiologique, il faut également 

analyser la progression de la campagne de 

vaccination. Celle-ci gagne chaque jour en vitesse. 

La Belgique occupe la sixième place en Europe 

pour le nombre de personnes ayant reçu une 

première dose de vaccin. Une première dose a déjà 

été inoculée à 67 % des plus de 65 ans. 

 

(Nederlands) Het virus circuleert zeer frequent. Het 

is ondertussen een gemuteerd virus. De Britse 

variant, besmettelijker en virulenter dan het virus 

van vorig jaar, is met bijna 90 % veruit dominant. 

Zoveel mogelijk contacten vermijden, blijft daarom 

de basisregel. Het Overlegcomité neemt steeds een 

set van maatregelen. Men mag niet kijken naar de 

specifieke impact van een beperking op één sector. 

Het gaat over de totaliteit van de maatregelen. Het 

doel is de circulatie van het virus te verminderen. 

 

 

 

Versoepelingen moeten stap voor stap verlopen. In 

landen die snelle versoepelingen doorvoerden, is 

het steevast fout gelopen. Naast de 

epidemiologische situatie moeten we ook kijken 

naar de voortgang van de vaccinatie. Die verloopt 

steeds sneller. Als we kijken naar het aantal 

mensen dat een eerste dosis heeft gekregen, staat 

ons land op de zesde plaats binnen Europa. Bij de 

65-plussers heeft 67 % al een eerste dosis 

gekregen. 

 

La distinction opérée entre les parcs animaliers et 

les parcs d'attractions est basée sur un avis des 

experts. Un parc animalier constitue un 

environnement relativement calme. Dans les parcs 

d'attractions, les visiteurs sont plus actifs, on y crie 

davantage et on y exprime davantage d'émotions. 

Selon les experts, le virus peut se transmettre plus 

facilement dans cet environnement que dans un 

zoo. Les parcs d'attractions font partie du plan plein 

air qui peut entrer en vigueur le 8 mai pour autant 

que certaines conditions soient réunies. 

 

Het onderscheid tussen dierenparken en pretparken 

is gebaseerd op een advies van de experts. Een 

dierenpark is een relatief rustige omgeving. In een 

pretpark zijn mensen actiever, er wordt meer 

geroepen, er worden meer emoties geuit. Volgens 

de experts is dat een omgeving waar het virus 

gemakkelijker wordt overgedragen dan in een zoo. 

De pretparken maken deel uit van het buitenpakket 

dat op 8 mei kan ingaan mits aan een aantal 

voorwaarden is voldaan. 

 

(En français) M. Hedebouw, les statistiques 

montrent que les contaminations ont lieu dans les 

écoles et les entreprises, car ce sont des 

plateformes de rencontres. Le télétravail n'est pas 

possible pour de nombreux métiers. Nous avons 

lancé une campagne pour promouvoir le testing sur 

le lieu de travail. Plus de deux cents entreprises se 

sont inscrites pour tester les employés deux fois par 

semaine. Le test était offert par le gouvernement et 

administré par la médecine du travail ou un externe. 

Nous allons poursuivre sur cette voie qui a suscité 

de l'intérêt. 

 

 

(Frans) Mijnheer Hedebouw, uit de statistieken blijkt 

dat de besmettingen plaatsvinden in de scholen en 

in de bedrijven, omdat dat plaatsen zijn waar 

mensen met elkaar in contact komen. Telewerk is 

voor veel beroepen niet mogelijk. We hebben een 

campagne op touw gezet om tests op het werk te 

bevorderen. Meer dan 200 bedrijven schreven zich 

in om hun personeel twee keer per week te laten 

testen. De test werd aangeboden door de regering 

en afgenomen door de bedrijfsgeneeskundige 

dienst of een externe dienst. We zullen op de 

ingeslagen weg voortgaan, want de werkwijze is 

aangeslagen. 
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En parallèle de la carte blanche évoquée, une 

réflexion était en cours au sein des gouvernements 

et du Commissariat Corona pour maintenir des 

activités ouvertes de manière sécurisée. La 

première phase de réouverture de l'horeca aura lieu 

à l'extérieur car le risque y est plus faible. Le 

Luxembourg et les Pays-Bas notamment ont adopté 

la même logique. En intérieur, des mesures pour 

gérer le risque seront nécessaires. 

 

Naast de mogelijkheid in het opiniestuk waarnaar er 

verwezen werd, werd er binnen de regeringen en 

het coronacommissariaat al nagedacht over de 

manier waarop activiteiten die toegestaan worden 

op een veilige manier kunnen worden voortgezet. 

De eerste fase van de heropening van de horeca 

heeft betrekking op de terrassen, omdat het risico 

daar lager is. In Luxemburg en Nederland wordt 

dezelfde logica gevolgd. Er zullen maatregelen 

genomen moeten worden om het risico te beperken 

wanneer klanten weer binnen ontvangen mogen 

worden. 

 

Vous avez parlé d'un label covid safe. Cela va 

entraîner tout un dispositif de contrôle et de 

certification. Je ne suis pas sûr que nous ayons le 

temps de faire tout cela. Nous devons plutôt offrir 

une perspective sur la base de règles dont le 

respect conditionnera la réouverture des 

établissements.  

 

Monsieur Hedebouw, vous avez parlé du 

précompte. Ce précompte s'élève à 26,75 % et, à la 

demande des groupes parlementaires, je l'ai fait 

baisser à 15 % tout en avertissant que cette 

réduction du précompte conduirait certains citoyens 

à devoir verser une compensation ultérieurement. 

J'avais clairement prévenu sur cet aspect. 

 

U sprak over een 'covid safe'-label. Dat zal gepaard 

moeten gaan met een heus controle- en 

certificeringsmechanisme. Ik weet niet of we daar 

tijd voor hebben. We moeten veeleer perspectief 

bieden door toe te staan dat de horecazaken hun 

deuren openen voor zover ze bepaalde regels 

naleven.  

 

Mijnheer Hedebouw, u had het over de voorheffing. 

Die bedraagt 26,75 %. Op vraag van de 

parlementaire fracties heb ik die voorheffing 

teruggebracht tot 15 %. Ik heb ervoor 

gewaarschuwd dat die lagere voorheffing ertoe zou 

leiden dat sommige burgers achteraf een 

compensatie zouden moeten betalen. Ik ben daar 

toen heel duidelijk over geweest. 

 

(En néerlandais) Grâce aux efforts de nos ministres 

de l'Enseignement, les écoles ont pu rester 

ouvertes autant que possible, ce qui mérite d'être 

salué. L'impact précis des mesures est difficile à 

évaluer, vu qu'il s'agit toujours d'un ensemble de 

mesures visant à réduire la circulation du virus. Le 

taux de positivité dans la catégorie d'âge des moins 

de 20 ans est élevé et de nombreuses personnes 

se rassemblent dans les écoles. Elles peuvent, à 

leur tour, contaminer leurs parents et grands-

parents. Cette semaine, les écoles ont rouvert leurs 

portes, avec des restrictions, et une évaluation 

suivra début mai. 

 

Le couvre-feu le soir et la nuit a été instauré 

principalement en vue du respect des mesures, 

mais le Comité de concertation a bien fait de 

décider qu'à la date conditionnelle du 8 mai, le 

couvre-feu sera remplacé par une interdiction de 

rassemblement de plus de trois personnes durant 

certaines parties de la nuit. Vendredi, les différents 

gouvernements prendront une décision à ce sujet.  

 

(Nederlands) Dankzij de inspanningen van onze 

ministers van Onderwijs konden de scholen zoveel 

mogelijk open blijven en dat is een goede zaak. De 

precieze impact van de maatregelen is moeilijk te 

meten, omdat het steeds over een geheel van 

maatregelen gaat om de circulatie naar beneden te 

krijgen. De positiviteitsratio in de leeftijdscategorie 

van min-20-jarigen is hoog en in de scholen komen 

veel mensen bijeen. Die kunnen op hun beurt hun 

ouders en grootouders besmetten. Deze week 

gingen de scholen weer open met beperkingen en 

begin mei volgt er een evaluatie. 

 

 

De avondklok en de nachtklok kwamen er vooral 

met het oog op de handhaving, maar het was een 

goede beslissing van het Overlegcomité dat op de 

voorwaardelijke datum van 8 mei de avondklok zal 

worden vervangen door een samenscholingsverbod 

van meer dan drie mensen gedurende delen van de 

nacht. Vrijdag wordt daarover door de verschillende 

regeringen een beslissing genomen.  

 

(En français) Madame Rohonyi, je pense avoir 

répondu sur la logique de la gestion des risques. 

 

(Frans) Mevrouw Rohonyi, ik denk dat ik uw vraag 

over de logica achter het risicobeheer beantwoord 

heb. 

 

Une partie de notre économie va bientôt sortir Een deel van onze economie zal binnenkort uit een 
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d'hibernation, il est normal d'avoir recours à des 

mesures de soutien. Et pas seulement pour 

l'horeca. 

 

winterslaap ontwaken. Het is normaal dat er 

steunmaatregelen genomen worden, en niet alleen 

voor de horeca. 

 

(En néerlandais) Le Conseil des ministres restreint 

a décidé d'un ensemble de mesures de soutien d'un 

montant de 830 millions d'euros. La TVA sur 

l'alimentation, les boissons non alcoolisées et 

alcoolisées sera abaissée à 6 % jusqu'au 

30 septembre dans un premier temps. Cette 

mesure fournira une bouffée d'oxygène 

supplémentaire à ceux qui font du chiffre grâce 

auquel on pourra renforcer l'activité.   

 

Les employeurs du secteur horeca seront exemptés 

de la cotisation annuelle relative au financement 

des vacances annuelles. Cette bouffée d'oxygène 

supplémentaire se monte à 110 millions d'euros. 

 

Les employeurs, y compris hors du secteur horeca, 

qui créent des emplois bénéficieront d'une réduction 

des cotisations sociales. Il s'agit d'une mesure très 

orientée vers l'économie.  

 

Il y aura également un assouplissement du travail 

des étudiants: les heures effectuées durant le 

troisième trimestre et durant la période chargée des 

mois estivaux ne seront pas prises en compte dans 

le quota annuel afin que les étudiants puissent 

travailler davantage.  

 

La prime de protection des chômeurs de longue 

durée dans les secteurs fermés sera étendue aux 

professions de contact non médicales. Lorsque 

cette mesure a été prise, ce secteur n'était en effet 

pas fermé.  

 

(Nederlands) Het kernkabinet besliste over een 

pakket steunmaatregelen ten bedrage van 

830 miljoen euro. De btw op voeding, non-

alcoholische en alcoholische dranken wordt op 6 % 

gebracht, in eerste instantie tot 30 september. Zo 

komt er extra zuurstof voor wie omzet creëert, 

waarmee men de activiteit kan versterken.   

 

 

 

De werkgevers in de horecasector worden 

vrijgesteld van de jaarlijkse bijdrage ter financiering 

van de jaarlijkse vakantie. Het gaat om 110 miljoen 

euro extra zuurstof. 

 

Werkgevers, ook buiten de horecasector, die de 

tewerkstelling doen toenemen, zien hun sociale 

bijdragen verminderen. Dat is een sterk economisch 

gerichte maatregel.  

 

Er komt ook een versoepeling voor 

studentenarbeid: de uren tijdens het derde kwartaal 

en de drukke zomerperiode zullen niet in 

aanmerking worden genomen voor het jaarlijkse 

quotum, zodat studenten meer kunnen werken.  

 

 

De beschermingspremie voor langdurig werklozen 

in gesloten sectoren wordt verruimd tot de niet-

medische contactberoepen. Toen die maatregel 

eerder werd genomen, was die sector immers niet 

gesloten.  

 

Si la date du 8 mai a été retenue, c'est en raison de 

la grande différence que représente une semaine 

pour la campagne de vaccination en cours et la 

protection des plus de 65 ans. La réouverture des 

activités de plein air nous rendra, certes, la vie plus 

agréable, mais je tiens à insister sur la prudence à 

respecter dans ce domaine. 

 

Grâce aux énormes efforts fournis par chacun 

d'entre nous, nous avons réussi à éviter une 

troisième vague exponentielle. Le bon déroulement 

de la campagne de vaccination nous permet 

quelques assouplissements supplémentaires. Nous 

ne pouvons cependant pas nous permettre de 

prendre trop de risques.  

 

De datum van 8 mei werd vooropgesteld omdat een 

week verschil voor de lopende vaccinatiecampagne 

en de bescherming van personen ouder dan 65 een 

groot verschil maakt. De heropening van 

buitenactiviteiten zal ons leven aangenamer maken, 

maar ik wil benadrukken dat we dat op een 

voorzichtige manier moeten doen.  

 

Dankzij de enorme inspanning van iedereen zijn we 

erin geslaagd een exponentiële derde golf te 

vermijden. Dankzij de goed lopende 

vaccinatiecampagne is er meer mogelijk. We 

mogen echter niet te veel risico's nemen.  

 

(En français) Monsieur De Smet, vous avez parlé 

des expériences pilotes menées aux Pays-Bas. Il 

ne vous aura pas échappé que les Pays-Bas ont 

finalement réalisé que ce n'était peut-être pas une 

bonne idée de faire des expériences à une telle 

(Frans) Mijnheer De Smet, u hebt naar 

proefprojecten in Nederland verwezen. Het zal u 

niet ontgaan zijn dat Nederland uiteindelijk beseft 

heeft dat het misschien geen goed idee was om in 

de huidige omstandigheden op zo een grote schaal 
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échelle dans les circonstances actuelles, et ont été 

contraints d'annuler certains événements tests en 

raison des tensions sociales. 

 

Pour notre part, à partir de la semaine du 26, des 

expériences tests pourront avoir lieu. Les modalités 

de sélection de ces expériences, prises sur une 

base scientifique, sont d'ailleurs décidées 

aujourd'hui. Un certain nombre de projets seront 

sélectionnés, le but étant d'enclencher un planning 

qui débouchera sur un schéma de déconfinement. 

Ce planning est à l'agenda du Comité de 

concertation de vendredi. 

 

proefprojecten te organiseren en ten gevolge van 

sociale spanningen heeft men bepaalde 

testevenementen moeten annuleren.  

 

Wat ons betreft, kunnen er vanaf de week van 

26 april testevenementen georganiseerd worden. Er 

wordt vandaag overigens op grond van 

wetenschappelijke gegevens over de modaliteiten 

van die experimenten beslist. Er zullen enkele 

projecten geselecteerd worden met het oog gericht 

op het lanceren van een planning, die zal uitmonden 

in een versoepelingsschema. Die planning staat op 

de agenda van de vergadering van het 

Overlegcomité van vrijdag. 

 

Au sujet de la coopération transfrontalière, la crise 

covid a montré qu'il était nécessaire de renforcer 

cette dernière en matière de santé, en particulier 

pour les régions concernées.  

 

 

La Belgique a fait part au Grand-Duché de 

Luxembourg de son souhait de faire le point sur les 

accords transfrontaliers en vue de combler les 

éventuelles lacunes relevées lors de la crise covid. 

 

 

Monsieur Senesael, la logique est la même que 

pour la France. 

 

Wat de grensoverschrijdende samenwerking 

betreft, heeft de covidcrisis aangetoond dat het 

noodzakelijk was die samenwerking op het stuk van 

de gezondheidszorg te versterken, in het bijzonder 

voor de betrokken grensgebieden.  

 

België heeft het Groothertogdom Luxemburg laten 

weten een stand van zaken te willen opmaken over 

de grensoverschrijdende overeenkomsten, teneinde 

de eventuele lacunes die tijdens de covidcrisis aan 

het licht gekomen zijn, weg te werken. 

 

Mijnheer Senesael, voor Frankrijk geldt dezelfde 

redenering.  

 

(En néerlandais) Une concertation a en tout cas été 

menée avec l'horeca et celle-ci se poursuivra à 

intervalles réguliers. Le secteur a déjà réagi aux 

mesures de soutien relativement larges que nous 

avons annoncées. Il s'agit en partie de réitérer les 

premières mesures, mais avec quelques ajouts, 

notamment pour les boissons alcoolisées, afin de 

soutenir également les cafés de plus petite taille, 

qui ne proposent pas de restauration.  

 

(Nederlands) Er is alleszins overlegd met de horeca 

en dat blijft regelmatig gebeuren. De sector heeft 

ondertussen al gereageerd op ons toch uitgebreide 

steunpakket dat we hier aankondigen. Dat pakket is 

deels een herhaling van het eerste steunpakket, 

met echter toevoegingen zoals voor alcoholische 

dranken, om zeker ook de kleine cafeetjes te 

steunen, die geen voeding serveren.  

 

01.12  Sander Loones (N-VA): La tentative de 

récupération politique de la crise sanitaire affichée 

par le premier ministre dans son introduction, 

suggérant que notre groupe au Parlement se 

soucierait uniquement de l'économie alors que lui 

serait le seul gardien de la santé publique me paraît 

une manœuvre de bas étage. Chacune de nos 

interventions tient également compte de ce difficile 

équilibre. Dans ce débat, la polarisation n'est pas de 

mise.   

 

Pour ce qui concerne l'horeca, je me réjouis 

qu'après mes incessantes questions des mois 

durant à ce sujet, le gouvernement ait finalement 

décidé de réduire la TVA. Les comptes rendus 

témoigneront de mon obstination, ainsi que du 

changement de cap de votre gouvernement. 

 

01.12  Sander Loones (N-VA): Ik vind het 

laaghartig dat de premier zich in zijn inleiding 

bezondigt aan politieke recuperatie van deze crisis 

door te suggereren dat wij ons in dit Parlement 

enkel bekommeren om de economie, terwijl hij als 

enige waakt over de volksgezondheid. Bij elke 

tussenkomst maken wij zelf ook die afweging. Hier 

is polarisering ongepast.  

 

 

 

Wat de horeca betreft, is het goed dat die btw-

maatregel er eindelijk komt, nadat ik daar 

maandenlang vragen over heb gesteld. Dat laatste 

blijkt uit de verslagen, die overigens ook de 

koerswijziging van de regering zullen aantonen. 
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À propos des mesures d'aide, nous avons eu ce 

matin une large discussion avec le secrétaire d'État 

Dermine dans le cadre du plan de relance. Nous y 

avons perçu un certain sentiment d'urgence et la 

nécessité d'accorder des aides supplémentaires. En 

revanche, les réformes nécessaires pour préparer 

dès à présent le changement de cap manquent 

encore cruellement. Le premier ministre ne s'est 

pas exprimé à ce sujet. 

 

Over de steunmaatregelen hadden we vanochtend 

een hele discussie met minister Dermine in het 

raam van het relanceplan. Daaruit bleek een zekere 

sense of urgency en de noodzaak om wat extra 

steun te geven. Wat we echter nog veel te weinig 

zien, zijn hervormingen om de omslag nu al 

structureel voor te bereiden. Daarover horen we de 

premier niet. 

 

01.13  Peter De Roover (N-VA): Je suis offusqué 

par l'introduction donnée par le premier ministre, 

comme si l'aspect sanitaire ne nous intéressait pas. 

Des centaines de questions sont posées au sujet 

de l'épidémie lors des réunions de la commission 

de la Santé publique et de la commission spéciale 

covid-19. 

 

Des droits fondamentaux peuvent entrer en conflit 

et c'est ce à quoi nous assistons aujourd'hui. 

L'autorité publique a le devoir de protéger la santé 

de la population, mais doit par ailleurs également 

garantir la liberté. La société risque d'être déchirée 

entre ceux qui prônent uniquement l'objectif 

sanitaire et ceux qui veulent uniquement la liberté. 

Une politique éclairée recherche l'équilibre entre les 

deux, mais le premier ministre donne l'impression 

qu'il juge la deuxième préoccupation secondaire. Je 

trouve cela alarmant. 

 

Selon le premier ministre, l'impact des mesures 

individuelles est difficile à estimer. Il reconnaît ainsi 

ne pas agir sur la base de données probantes. Le 

raisonnement est que si la totalité des mesures 

continue de fonctionner, le paquet reste en vigueur 

dans son ensemble. Mais si le lien entre une 

mesure et l'effet ne peut pas être démontré, cela 

crée des problèmes de motivation. 

 

01.13  Peter De Roover (N-VA): Ik neem aanstoot 

aan de inleiding van de premier, alsof het aspect 

gezondheid ons niet zou interesseren. Er worden 

honderden vragen over de epidemie gesteld in de 

commissie voor de Volksgezondheid en de 

Bijzondere commissie COVID-19.  

 

 

Basisrechten kunnen met elkaar botsen en dat is 

wat we vandaag meemaken. De overheid heeft de 

plicht om de gezondheid van de bevolking te 

beschermen, maar daarnaast moet zij ook de 

vrijheid vrijwaren. De samenleving dreigt 

verscheurd te raken tussen diegenen die enkel de 

gezondheidsdoelstelling naar voren schuiven en 

diegenen die enkel vrijheid willen. Een wijs beleid 

zoekt het evenwicht tussen beide, maar de premier 

wekt de indruk dat hij de tweede bekommernis 

secundair vindt. Ik vind dat alarmerend. 

 

De impact van de afzonderlijke maatregelen is 

volgens de premier moeilijk in te schatten. Daarmee 

geeft hij toe niet evidencebased te werk te gaan. De 

redenering is dat als de totaliteit van de 

maatregelen blijft werken, het hele pakket van 

kracht blijft. Maar als het verband tussen een 

maatregel en het effect niet kan worden 

aangetoond, creëert dat motivatieproblemen. 

 

Sous l'impulsion du ministre flamand de 

l'Enseignement, M. Weyts, nous avons pu éviter de 

nombreux dégâts chez les jeunes. Le premier 

ministre n'a pas répondu à la question de savoir s'il 

avait finalement été judicieux de fermer les écoles 

la semaine précédant les vacances de Pâques. En 

affirmant que le nombre de contaminations chez les 

jeunes était en augmentation, il a laissé entendre 

que les écoles étaient des lieux de contamination. 

Les conclusions de nombreux experts sont ainsi 

mises en doute. Le ministre peut-il clarifier ces 

propos?  

 

Selon le premier ministre, le couvre-feu était une 

bonne mesure, car il facilitait le respect des autres 

réglementations mises en place pour lutter contre le 

virus. Si le respect des réglementations justifie la 

restriction des droits fondamentaux, nous nous 

engageons sur une pente dangereuse. Je pourrais 

Onder impuls van Onderwijsminister Weyts hebben 

we heel wat schade bij jonge mensen kunnen 

vermijden. De premier heeft niet geantwoord op de 

vraag hoe verstandig het was om de scholen in de 

week voor de paasvakantie toch te sluiten. Door te 

zeggen dat het aantal besmettingen bij jonge 

mensen toenam, heeft hij wel de indruk gewekt dat 

de scholen een aandrijver zijn. Zo werd de expertise 

van veel deskundigen in twijfel getrokken. Kan de 

minister duidelijkheid geven over die uitspraak? 

 

 

 

De avondklok was volgens de premier een goede 

maatregel omdat het de handhaving gemakkelijker 

maakte. Als handhaving een argument is om 

basisrechten te beperken, komen we op een 

gevaarlijk pad. Als de avondklok de besmettingen 

mee in toom heeft gehouden, dan kan ik ze mee 



CRABV 55 COM 443 21/04/2021  

 

CHAMBRE-3E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2020 2021 KAMER-3E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

13 

défendre le couvre-feu s'il était admis que ce 

dernier a bel et bien permis de réduire les 

contaminations. Si tel n'est pas le cas, on peut en 

conclure que cette mesure a été prise uniquement 

pour faciliter le respect des réglementations, ce qui 

constitue un argument tout à fait contestable. 

 

verdedigen. In het andere geval was het een 

laakbare gemakkelijkheidsmaatregel. 

 

01.14  Raoul Hedebouw (PVDA-PTB): Nous ne 

vous interrogeons pas sur la situation 

épidémiologique car nous suivons les informations 

fournies par Sciensano. Nous pouvons, certes, 

diverger sur les attitudes à adopter mais insinuer 

que nous nous moquerions de la situation 

épidémiologique, c'est petit. 

 

01.14  Raoul Hedebouw (PVDA-PTB): We stellen 

u geen vragen over de epidemiologische toestand, 

aangezien we de door Sciensano verstrekte 

informatie volgen. Uiteraard kunnen we van mening 

verschillen over hoe we ten aanzien van die 

toestand moeten reageren, maar insinueren dat we 

de epidemiologische toestand niet ernstig zouden 

nemen, dat is kleinzielig. 

 

(En néerlandais) Bien que les entreprises et les 

écoles soient deux plates-formes où des personnes 

se rencontrent, la communication portait surtout sur 

les écoles. Les écoles ont été fermées plus 

rapidement. Le cas des entreprises n'a été que peu 

abordé. Au cours de la première vague, toutes les 

entreprises essentielles, représentant deux tiers de 

notre économie, ont poursuivi leurs activités. Il est 

donc inexact d'affirmer que tous ces secteurs ont 

été fermés. 

 

Le premier ministre parle de 200 entreprises. Où en 

sommes-nous actuellement? Le 1er avril, le chiffre 

de 15 000 tests nous a été transmis. Cela semble 

peu pour 200 entreprises. Pouvons-nous obtenir 

des chiffres plus détaillés sur la progression des 

tests rapides? 

 

(Nederlands) Hoewel de bedrijfswereld en de 

scholen allebei platformen zijn waar mensen elkaar 

ontmoeten, ging de communicatie vooral over de 

scholen. De scholen werden vroeger gesloten. De 

discussie over de bedrijven is amper gevoerd. 

Tijdens de eerste golf zijn alle essentiële bedrijven, 

goed voor twee derden van onze economie, blijven 

werken. Het klopt dus niet dat al die sectoren 

gesloten waren.  

 

 

De premier spreekt over 200 bedrijven. Hoever 

staan we ondertussen? Op 1 april kregen we het 

cijfer van 15.000 tests. Voor 200 bedrijven lijkt dat 

niet veel. Kunnen we meer gedetailleerde cijfers 

krijgen over de vooruitgang die geboekt is met de 

sneltesten? 

 

(En français) Pourquoi n’applique-t-on pas aux 

salariés les mesures fiscales destinées aux 

indépendants? Je défends le principe du précompte 

libératoire à 16,5 % mais pourquoi ne pas 

l’appliquer aux salariés et à l’allocation chômage 

corona, à titre exceptionnel? N’attendez pas que 

tout le monde ait sa régularisation fiscale parce ça 

va barder! 

 

 

 

Une fois de plus, vous n’avez pas répondu sur la 

quarantaine. Des personnes qui devraient se mettre 

en quarantaine ne le font pas parce qu’elles ne 

peuvent se permettre de perdre 200 euros. Plutôt 

que de montrer du doigt les classes populaires et 

déplorer leur absence de sens civique, il vaudrait 

mieux ne pas les contraindre à ce choix et leur 

faciliter la vie. 

 

(Frans) Waarom past men de fiscale maatregelen 

voor zelfstandigen niet ook toe voor de 

loontrekkers? Ik pleit voor het principe van de 

bevrijdende voorheffing van 16,5 %, maar waarom 

passen we die bij wijze van uitzondering niet toe 

voor de loontrekkers en de begunstigden van de 

coronawerkloosheidsuitkering? Ik raad u aan om 

niet te wachten tot iedereen zijn aanslagbiljet in de 

bus gekregen heeft, want dan zal er een storm van 

protest losbarsten! 

 

Eens te meer hebt u mijn vraag over de quarantaine 

niet beantwoord. Mensen die in quarantaine zouden 

moeten gaan, zien daarvan af omdat ze het zich 

niet kunnen veroorloven er 200 euro bij in te 

schieten. In plaats van met de beschuldigende 

vinger naar de arbeidersklassen te wijzen en hun 

gebrek aan burgerzin te betreuren, zou het beter 

zijn dat u hun die keuze bespaart en het leven 

vergemakkelijkt.  

 

01.15  Anneleen Van Bossuyt (N-VA): Je n'ai pas 

obtenu de réponse à mes questions spécifiques. 

 

01.15  Anneleen Van Bossuyt (N-VA): Op mijn 

specifieke vragen heb ik geen antwoord gekregen.  
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Je ne sais pas si le premier ministre vient assez 

souvent au Parlement ni s'il écoute suffisamment 

son propre parti. Cela fait des années que son parti 

et le nôtre plaident pour augmenter l'écart entre le 

fait de travailler et celui de ne pas travailler. Or, la 

coalition arc-en-ciel réduit précisément cet écart en 

augmentant les allocations de chômage. Ce n'est 

pas ainsi que nous parviendrons à mettre 

davantage de gens au travail.  

 

Il est faux d'affirmer que nous ne nous soucions pas 

de la situation épidémiologique, mais la libre 

circulation constitue un droit fondamental en 

Europe. Les critiques en provenance de l'Europe 

étaient si fortes que le gouvernement a été contraint 

de lever l'interdiction des voyages non essentiels. 

Nous devons certes faire face à la situation 

épidémiologique mais cela n'empêche que nous 

aimerions savoir comment le premier ministre 

entend encore convaincre les citoyens d'accepter 

plus longtemps la restriction de leurs droits 

fondamentaux.  

 

Ik weet niet of de premier genoeg naar het 

Parlement komt en of hij genoeg naar zijn eigen 

partij luistert. Al jarenlang houden zijn partij en die 

van ons een pleidooi om de kloof tussen werken en 

niet werken groter te maken. Paars-groen maakt ze 

juist kleiner door de werkloosheidsuitkeringen te 

laten stijgen. Op die manier zal het natuurlijk niet 

lukken om meer mensen aan het werk te krijgen.  

 

 

Het klopt natuurlijk niet dat wij niet bezorgd zijn over 

de epidemiologische toestand, maar vrij verkeer is 

binnen Europa een fundamenteel recht. De kritiek 

uit Europa klonk zo luid, dat de regering het verbod 

op niet-essentiële reizen wel moest opheffen. Wij 

zitten wel met de epidemiologische toestand, maar 

dat neemt niet weg dat we van de premier willen 

horen hoe hij de burgers nog wil motiveren om de 

beknotting van hun basisrechten te aanvaarden.  

 

On peut se rendre dans une zone rouge 

européenne mais pas dans une zone rouge 

non européenne. Pourquoi cette différence? Après 

un test négatif, on peut quitter le pays mais on ne 

peut pas y entrer. Pourquoi en est-il ainsi? Je 

souhaiterais également obtenir une réponse à ces 

questions. 

 

Men mag wel reizen naar een Europese rode zone, 

maar niet naar een niet-Europese rode zone. 

Vanwaar dat verschil? Men mag het land wel uit na 

een negatieve test, maar men mag er niet in. 

Waarom is dat zo? Op die vragen wil ik ook graag 

een antwoord.  

 

01.16  Alexander De Croo, premier ministre (en 

français): Selon les derniers chiffres, 

317 entreprises sont entrées dans ce système et 

333 000 tests ont été livrés. Il s'agit de grandes 

entreprises, dont notamment INEOS, Prayon, 

Aperam, Proximus, bpost, Infrabel, Janssen 

Pharmaceutica, la STIB, Randstad, DHL, Pfizer, 

Volvo ou Audi. 

 

01.16 Eerste minister Alexander De Croo (Frans): 

Volgens de jongste cijfers zijn er 317 bedrijven in 

dat systeem ingestapt en werden er 333.000 tests 

geleverd. Het gaat over grote bedrijven, waaronder 

onder meer INEOS, Prayon, Aperam, Proximus, 

bpost, Infrabel, Janssen Pharmaceutica, de MIVB, 

Randstad, DHL, Pfizer, Volvo en Audi. 

 

(En néerlandais) J'ai omis la question sur les 

déplacements non essentiels. La Belgique a interdit 

ces déplacements non essentiels. Les 

déplacements essentiels ont, quant à eux, été très 

bien organisés comme l'ont reconnu nos voisins.  

 

En ce qui concerne les zones rouges hors Europe, 

un accord a été trouvé à l'échelon européen. Les 

déplacements non essentiels en dehors de l'Union 

européenne n'ont pas été autorisés. Quiconque 

prend la peine de regarder ce qui se passe 

aujourd'hui en Inde et au Brésil comprendra mieux 

notre prudence. Pour les déplacements au sein de 

l'Union européenne et surtout au sein de l'espace 

Schengen, nous avons opté en concertation avec 

les entités fédérées pour le système de la 

quarantaine et du suivi scrupuleux. Ce système 

répond à nos objectifs: toute personne ayant 

(Nederlands) Ik heb de vraag over niet-essentiële 

verplaatsingen over het hoofd gezien. Wat die 

betreft, gold in België een verbod. Essentiële 

verplaatsingen werden heel goed georganiseerd en 

dat vinden ook onze buurlanden.  

 

Over de rode zones buiten Europa is een akkoord 

op Europees niveau gemaakt. Niet-essentiële 

verplaatsingen buiten de Europese Unie werden 

niet toegelaten. Wie kijkt wat er vandaag gebeurt in 

India en in Brazilië, begrijpt onze voorzichtigheid 

beter. Voor verplaatsingen binnen de Europese 

Unie en vooral binnen de Schengenzone zijn we 

naar het systeem met quarantaine en doorgedreven 

opvolging gegaan in samenspraak met de 

deelstaten. Dit systeem dient onze doelen, namelijk 

dat wie in een rode zone is geweest, in quarantaine 

gaat en zich laat testen.  
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séjourné dans une zone rouge doit respecter une 

quarantaine et se faire tester. 

 

 

01.17  Anneleen Van Bossuyt (N-VA): Les 

voyages non essentiels en dehors de l'Europe ont 

été décidés au niveau européen, mais il semble que 

les Néerlandais ne respectent pas cet accord. 

Certains Européens doivent donc s'y conformer et 

d'autres pas.  

 

01.17  Anneleen Van Bossuyt (N-VA): De niet-

essentiële reizen buiten Europa zijn Europees 

afgesproken, maar de Nederlanders doen daar niet 

aan mee, blijkbaar. De ene Europeaan is de andere 

niet.  

 

01.18  Sophie Rohonyi (DéFI): Vos réponses sont 

en demi-teinte. Vous annoncez de nouvelles 

mesures de soutien économique. L'horeca étant 

pourvoyeur d'un million d'emplois, elles sont 

indispensables pour éviter un cataclysme social 

mais seront-elles suffisantes?  

 

Nous ne savons pas si elles s'appliqueront, comme 

la TVA à 6 %, jusqu'à la fin septembre. Nous 

voudrions un droit passerelle qui ne soit pas 

conditionnel comme pour les commerçants. Qu'en 

est-il du chômage économique, si les entreprises 

horeca emploient du personnel pour quelques 

heures par jour? Qu'en est-il de l'harmonisation des 

aides entre Régions ou de l'indemnisation des 

dispositifs de reprise? Je n'ai pas obtenu de 

réponse. 

 

 

Vous noyez le poisson. Le prochain Codeco fixera 

les conditions d'exploitation de l'horeca. La relance 

du secteur passe par une reprise réaliste, concertée 

et rentable. Or vous reconnaissez que le label 

covid safe sera difficile à mettre en œuvre et à 

contrôler. Depuis des mois, le secteur travaille sur 

des protocoles stricts et les communes font un 

travail formidable pour pallier les manquements du 

fédéral. Pourquoi ne pas les avoir consultés plus 

tôt? En vous concertant régulièrement avec le 

secteur, vous pouvez lui montrer votre confiance. 

J'espère que ce Codeco lui montrera que cette 

reprise n'est pas un cadeau empoisonné. 

 

 

 

 

 

Pour le 8 mai, on annonce que la bulle extérieure 

passe de 4 à 10 et la fin du couvre-feu mais les 

terrasses devront peut-être fermer à 20 h 00. Il sera 

possible de boire un verre dans les parcs mais pas 

encadrés par des professionnels, avec des 

dispositifs covid safe. C'est incohérent. J'espère 

que le prochain Codeco corrigera le tir. 

 

01.18  Sophie Rohonyi (DéFI): Uw antwoorden zijn 

halfslachtig. U kondigt nieuwe economische 

steunmaatregelen aan. Aangezien de horeca 

een miljoen mensen tewerkstelt, zijn die 

maatregelen broodnodig om een sociaal bloedbad 

te voorkomen, maar zullen ze volstaan? 

 

We weten niet of ze – zoals de 6 % btw – zullen 

gelden tot eind september. We zouden graag een 

overbruggingsrecht zien dat niet voorwaardelijk is, 

zoals voor de handelaars. Hoe staat het met de 

economische werkloosheid, als horecabedrijven 

personeel voor enkele uren per dag tewerkstellen? 

Hoe staat het met het afstemmen van de federale 

steun op die van de Gewesten en met de 

vergoedingen in het kader van de 

hervattingsbepalingen? Ik heb geen antwoord 

gekregen op die vragen. 

 

U trekt een rookgordijn op. Tijdens de volgende 

vergadering van het Overlegcomité zullen de 

uitbatingsvoorwaarden voor de horeca bepaald 

worden. Het herstel van de sector hangt af van een 

realistische, georganiseerde en rendabele 

hervatting van de activiteit. U geeft echter toe dat 

het moeilijk zal zijn het 'covid safe'-label in te voeren 

en te controleren. De sector werkt al maanden aan 

strikte protocollen en de gemeenten leveren 

fantastisch werk om de tekortkomingen van de 

federale overheid goed te maken. Waarom hebt u 

hen niet eerder geconsulteerd? Door regelmatig 

met de sector te overleggen, kunt u de sector tonen 

dat u er vertrouwen in hebt. Ik hoop dat het 

Overlegcomité de horeca ervan zal kunnen 

overtuigen dat deze hervatting geen vergiftigd 

geschenk is. 

 

Voor 8 mei is er aangekondigd dat de buitenbubbel 

vergroot van vier naar tien personen en dat de 

avondklok wordt opgeheven, maar de terrassen 

zullen misschien moeten sluiten om 20 uur. Het zal 

dus mogelijk zijn een glas te drinken in de parken, 

maar niet op locaties met een 'covid safe' 

professionele omkadering. Dat is niet consequent. 

Ik hoop dat het Overlegcomité dit tijdens zijn 

volgende vergadering rechtzet. 

 

01.19  Alexander De Croo, premier ministre (en 01.19 Eerste minister Alexander De Croo (Frans): 
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français): La question sur le droit passerelle est très 

pertinente. Puisque l'ouverture de l'horeca aurait 

lieu à la date conditionnelle du 8 mai, cela veut dire 

que le double droit passerelle reste clairement 

valable pendant ce mois-là puisqu'il est attribué s'il y 

a au moins une journée de fermeture. 

 

De vraag over het overbruggingsrecht is zeer 

terecht. Aangezien de horeca onder voorwaarden 

opengaat op 8 mei, zal het dubbele 

overbruggingsrecht gedurende die maand geldig 

blijven. Dat overbruggingsrecht wordt immers 

toegekend aan horecazaken die minstens één dag 

gesloten waren. 

 

01.20  Reccino Van Lommel (VB): Je prends acte 

du fait que le premier ministre est apparemment le 

seul à se soucier de la situation épidémiologique de 

ce pays. Sommes-nous encore autorisés, en tant 

que députés, à poser des questions sur les 

mesures? La santé prime, mais la stratégie adoptée 

ressemble plus à une suite d'essais et d'erreurs 

qu'à autre chose. On tente à chaque fois quelque 

chose de nouveau. Le premier ministre indique que 

nous devons examiner les mesures dans leur 

ensemble. Ce qui est particulièrement difficile à 

avaler pour les secteurs touchés. On leur tient une 

carotte qui est systématiquement retirée dès que le 

but se rapproche. 

 

Nous saluons la réduction de TVA. Nous avons 

nous-mêmes déposé une proposition de loi visant à 

instaurer cette réduction en tant que mesure 

structurelle. 

 

Je n'ai pas obtenu de réponse à ma question au 

sujet d'une communication univoque. Le fait que 

chaque membre du Comité de concertation donne 

sa propre vision des choses n'est que source de 

confusion. 

 

01.20  Reccino Van Lommel (VB): Ik neem er akte 

van dat de premier blijkbaar de enige is die begaan 

is met de epidemiologische situatie van dit land. 

Mogen wij als parlementsleden nog vragen stellen 

over de maatregelen? Gezondheid staat voorop, 

maar het beleid lijkt meer op trial-and-error dan wat 

anders. Men probeert telkens iets nieuws. De 

premier zegt dat we moeten kijken naar het geheel. 

Dat is natuurlijk erg zuur voor de getroffen sectoren. 

Men houdt hun een wortel voor die steeds wordt 

weggetrokken als het doel dichterbij komt. 

 

 

 

 

De btw-verlaging verwelkomen wij. Wij hebben zelf 

een wetsvoorstel ingediend om dit als een 

structurele maatregel in te voeren. 

 

 

Ik heb geen antwoord gekregen op mijn vraag over 

een eenduidige communicatie. Dat iedereen in het 

Overlegcomité zijn eigen visie geeft, zorgt enkel 

voor onduidelijkheid.  

 

01.21 Mélissa Hanus (PS): La France et le Grand-

Duché de Luxembourg ont organisé des transferts 

de patients du covid-19. Les ministres de la Santé 

régionaux de la Grande Région ont signé 

en décembre une déclaration d’intention pour 

développer une entraide structurée et faire face aux 

futures crises sanitaires. 

 

 

 

Nous devons nous doter d’instruments juridiques 

internationaux pour favoriser la coopération 

sanitaire avec nos voisins. Un accord-cadre avec le 

Luxembourg manque pour donner à cette 

coopération une base légale et atteindre les 

objectifs de l’UE et de la Grande Région en la 

matière. 

 

 

Nous aurons l’occasion de reparler de ce dossier. 

En attendant, merci pour votre soutien aux accords 

bilatéraux en matière de santé transfrontalière.  

 

01.21  Mélissa Hanus (PS): Frankrijk en het 

Groothertogdom Luxemburg hebben onderling 

coronapatiënten overgebracht naar ziekenhuizen 

over de grens. De regionale ministers van 

Volksgezondheid van de Grande Région hebben 

in december 2020 een intentieverklaring 

ondertekend voor de ontwikkeling van 

gestructureerde wederzijdse hulp om het hoofd te 

bieden aan toekomstige gezondheidscrises. 

 

We moeten internationale juridische tools 

ontwikkelen om de samenwerking inzake 

gezondheidszorg met onze buurlanden te 

bevorderen. Het ontbreekt ons aan een 

kaderakkoord met het Groothertogdom Luxemburg 

om die samenwerking op een wettelijke grondslag 

te laten steunen en de doelstellingen van de EU en 

de Grande Région op dit stuk te bereiken. 

 

We zullen later terugkomen op dit dossier. In 

afwachting daarvan dank ik u voor uw steun voor de 

bilaterale akkoorden inzake grensoverschrijdende 

gezondheidszorg. 
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01.22  François De Smet (DéFI): Je suis étonné de 

votre sermon introductif. J’ai évoqué les 

900 personnes en soins intensifs et le dilemme 

dans lequel nous sommes. Croyez-vous que 

quelqu’un ici n’a pas envie d’en finir avec la 

circulation du virus? Ceux qui plaident pour que des 

salles de spectacle puissent ouvrir, pour le retour 

des terrasses, ne le font pas seulement pour 

soutenir les secteurs concernés mais pour stimuler 

l’adhésion, éviter des événements comme les 

rassemblements au Bois de la Cambre ou des 

réouvertures sauvages. Même sans le variant 

britannique, nous n’arrivons pas à redescendre 

sous le plateau des contaminations parce que 

l’adhésion fait défaut et les mesures sont 

insuffisantes. Quand on vous parle d’économie, on 

vous parle aussi de santé. 

 

 

Nous aurions pu avancer depuis longtemps sur un 

label covid et je n’écarterais pas cette piste car on 

ignore si la vaccination gagnera la course contre les 

variants. Sur les phases tests, il y a de bonnes 

idées à aller piocher à l’étranger, notamment au 

Portugal ou au Luxembourg.  

 

Enfin, vous annoncez des réductions de TVA dans 

l’horeca, y compris sur l’alcool. Or la directive sur le 

système commun de TVA interdit aux États 

membres de réduire la TVA sur les produits 

alcoolisés.  

 

01.22  François De Smet (DéFI): Uw inleidende 

preek verbaast me. Ik heb gesproken over de 

900 mensen op de intensieve zorg en het dilemma 

waarin we zitten. Denkt u dat ook maar iemand in 

dit halfrond geen einde wil maken aan de 

verspreiding van het virus? Wie pleit voor de 

openstelling van theaters of voor de terugkeer van 

de terrassen doet dat niet alleen om de betrokken 

sectoren te steunen, maar ook om het draagvlak te 

vergroten, om gebeurtenissen zoals de 

samenscholingen in het Ter Kamerenbos of 

heropeningen buiten de wet om te voorkomen. Zelfs 

zonder de Britse variant slagen we er niet in om de 

besmettingscurve af te vlakken tot onder het 

plateau, omdat het draagvlak te klein is en de 

maatregelen niet volstaan. Als we met u over de 

economie praten, hebben we het ook over de 

gezondheid. 

 

We hadden al lang vooruitgang kunnen boeken met 

een covidlabel. Ik zou die piste niet uitsluiten, omdat 

we niet weten of we met de vaccinaties de race 

tegen de varianten zullen winnen. Wat de testfasen 

betreft, zijn er goede ideeën te vinden in het 

buitenland, met name in Portugal en Luxemburg.  

 

Tot slot kondigt u btw-verlagingen aan in de horeca, 

ook op alcohol. De richtlijn betreffende het 

gemeenschappelijk btw-stelsel bevat echter een 

verbod voor de lidstaten om de btw op 

alcoholhoudende producten te verlagen. 

 

Comment échapperiez-vous à cette contrainte? 

 

Hoe zou u aan die verplichting kunnen ontsnappen? 

 

01.23  Daniel Senesael (PS): Il était difficile de 

répondre dans le détail à tous. J’adresserai au 

ministre une question écrite pour obtenir plus de 

précisions.  

 

01.23  Daniel Senesael (PS): Het was moeilijk om 

alle vragen in detail te beantwoorden. Ik zal de 

minister met een schriftelijke vraag om verdere 

verduidelijkingen vragen. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

02 Question de Sander Loones à Eva De Bleeker 

(Budget et Protection des consommateurs) sur 

"La politique asymétrique" (55012065C) 

 

02 Vraag van Sander Loones aan Eva De Bleeker 

(Begroting en Consumentenbescherming) over 

"Het asymmetrische beleid" (55012065C) 

 

02.01 Sander Loones (N-VA): L'accord de 

gouvernement stipule que le gouvernement mènera 

non seulement une politique générale pour tout le 

pays, mais élaborera également une politique sur 

mesure pour les régions. Les compétences sont 

appliquées différemment en fonction des besoins 

de la région. Les ministres compétents semblent à 

présent ne plus vraiment se tenir à cette politique 

asymétrique. 

 

Comment le premier ministre veillera-t-il à ce que 

ce passage de l'accord de gouvernement soit 

également mis en oeuvre? Dans quels domaines 

02.01  Sander Loones (N-VA): In het 

regeerakkoord staat dat de regering niet enkel een 

algemeen beleid zal voeren voor het hele land, 

maar ook een beleid op maat van de regio's zal 

uitwerken. Bevoegdheden worden anders ingevuld 

naargelang van de noden van de regio. Nu blijken 

de vakministers niet veel werk te maken van dit 

zogenaamde asymmetrische beleid. 

 

 

Hoe zal de premier erover waken dat ook deze 

passage van het regeerakkoord wordt uitgevoerd? 

Op welke vlakken zal hij zelf een asymmetrisch 
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va-t-il lui-même mettre en œuvre une politique 

asymétrique? 

 

beleid voeren? 

 

02.02  Alexander De Croo, premier ministre (en 

néerlandais): Je me réfère à ma réponse du 

27 janvier. En janvier, les ministres compétents 

pour les Réformes institutionnelles ont demandé 

aux membres du gouvernement de vérifier dans 

quelles matières une politique asymétrique pouvait 

répondre aux besoins spécifiques et aux 

dynamiques des entités fédérées. Je participerai 

aussi moi-même à cet exercice, bien que mes 

compétences à ce niveau soient limitées. Les 

ministres compétents pour les Réformes 

institutionnelles présenteront un rapport au Conseil 

des ministres après la trêve estivale. 

 

02.02 Eerste minister Alexander De Croo 

(Nederlands): Ik verwijs naar mijn antwoord van 

27 januari. De ministers bevoegd voor Institutionele 

Hervormingen hebben in januari aan de 

regeringsleden gevraagd om na te gaan op welke 

vlakken een asymmetrisch beleid tegemoet kan 

komen aan specifieke noden en dynamieken van de 

deelstaten. Ik zal daar zelf ook aan meewerken, 

hoewel mijn bevoegdheden op dit vlak beperkt zijn. 

De ministers bevoegd voor Institutionele 

Hervormingen zullen na het zomerreces een 

verslag voorleggen aan de ministerraad. 

 

02.03  Sander Loones (N-VA): J'ai déjà posé la 

question à tous les vice-premiers ministres. Aucun 

des collaborateurs de leurs cabinets ne s'occupe de 

cette question. Pour l'instant, on semble en rester à 

des paroles en l'air. J'espère que le premier 

ministre veillera à ce que son accord de 

gouvernement soit appliqué. 

 

02.03  Sander Loones (N-VA): Ik heb de vraag al 

aan alle vicepremiers gesteld. Geen van hun 

kabinetsmedewerkers is daarmee bezig. 

Vooralsnog lijkt het veelal over gebakken lucht te 

gaan. Ik hoop dat de premier waakt over de 

uitvoering van zijn regeerakkoord. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

03 Interpellation de Raoul Hedebouw à Alexander 

De Croo (premier ministre) sur "Le carrousel des 

nominations politiques dans les conseils 

d'administration" (55000109I) 

 

03 Interpellatie van Raoul Hedebouw aan 

Alexander De Croo (eerste minister) over "De 

politiekebenoemingencarrousel in de raden van 

bestuur" (55000109I) 

 

03.01  Raoul Hedebouw (PVDA-PTB): Des 

discussions ont lieu pour renouveler les présidents 

et les membres des CA des entreprises publiques. 

Cela concerne notamment bpost, la SNCB, Infrabel, 

skeyes, Brussels Airport, Proximus, BOZAR, etc. La 

Libre Belgique rappelle que les mandats seront 

répartis selon une clé D'Hondt adaptée, puisque les 

partis d'opposition seront représentés, à l'exception 

du Vlaams Belang et du PTB. Selon Alexia 

Bertrand, chef du groupe MR au Parlement 

bruxellois, cela n'est pas démocratique. Bref, la 

particratie s'impose, sans vision d'avenir pour les 

entreprises publiques, et chaque parti s'octroie des 

parts du gâteau.  

 

 

 

 

Pouvez-vous nous donner la liste des postes faisant 

l'objet de discussions? On parle de clé D'Hondt 

"améliorée", permettant d'exclure le PTB des CA. 

Comment cela fonctionne-t-il? 

 

03.01  Raoul Hedebouw (PVDA-PTB): Er zijn 

besprekingen aan de gang om de voorzitters en de 

leden van de raden van bestuur van bepaalde 

overheidsbedrijven te vervangen. Het gaat onder 

meer over bpost, de NMBS, Infrabel, skeyes, 

Brussels Airport, Proximus, BOZAR, enz. In La 

Libre Belgique wordt eraan herinnerd dat de 

mandaten verdeeld zullen worden volgens een 

aangepaste verdeelsleutel-D'Hondt, aangezien de 

oppositiepartijen erin vertegenwoordigd zullen 

worden, met uitzondering van het Vlaams Belang 

en de PVDA. Volgens Alexia Bertrand, de 

fractieleider van de MR in het Brussels Parlement, 

is dat niet democratisch. Kortom, de particratie 

dringt zich op, zonder dat men een toekomstvisie 

voor de overheidsbedrijven heeft, en elke partij 

neemt een stuk van de taart. 

 

Kunt u een lijst meedelen met de posten die het 

voorwerp uitmaken van besprekingen? Men 

gewaagt van een 'verbeterde' verdeelsleutel-

D'Hondt, waarmee men de PVDA van de raden van 

bestuur kan uitsluiten. Hoe werkt dat precies? 

 

03.02  Alexander De Croo, premier ministre (en 

français): Je vous transmettrai la liste des 

03.02 Eerste minister Alexander De Croo (Frans): 

Ik zal u de lijst bezorgen van de organisaties 
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organisations où des nominations doivent être faites 

sous cette législature. Le gouvernement a la 

responsabilité légale de désigner le conseil 

d'administration de certaines. Le choix des 

personnes est dûment justifié dans chaque arrêté 

de nomination et chaque nouvel administrateur 

signe une charte de droits et devoirs. Nous 

surveillons les équilibres linguistiques et de genre et 

le reflet de la diversité de la société. 

 

 

Nous n'avons pas exclu un parti politique mais nous 

souhaitons nommer des personnes qui partagent le 

point de vue du gouvernement comme la non-

ingérence de l'État dans l'économie. Je ne suis pas 

sûr que vos représentants l'acceptent.  

 

 

Nous allons cartographier les rémunérations et les 

avantages des administrateurs et leurs conditions 

d'obtention dans les institutions auxquelles le 

gouvernement fédéral participe. Nous ferons 

ensuite une proposition. 

 

C'est au ministre compétent que revient la décision 

d'ouvrir les conseils d'administration des entreprises 

publiques aux représentants des usagers.  

 

waarvoor er tijdens deze regeerperiode 

benoemingen moeten plaatsvinden. De regering 

heeft de wettelijke verantwoordelijkheid om de raad 

van bestuur van een aantal van die organisaties en 

instellingen aan te stellen. De keuze van de 

bestuurders wordt in elk benoemingsbesluit naar 

behoren gemotiveerd en elke nieuwe bestuurder 

ondertekent een handvest van rechten en plichten. 

We zien toe op het taal- en genderevenwicht en de 

weerspiegeling van de diversiteit in de samenleving. 

 

We hebben geen enkele politieke partij uitgesloten, 

maar willen personen benoemen die het standpunt 

van de regering delen, zoals de niet-inmenging van 

de Staat in de economie. Ik ben er niet zeker van 

dat uw vertegenwoordigers datzelfde standpunt 

huldigen. 

 

Voor alle instellingen waarin de federale regering 

participeert, zullen we de vergoedingen en 

voordelen van de bestuurders in kaart brengen, 

evenals de voorwaarden om die te verkrijgen. 

Vervolgens zullen we een voorstel doen. 

 

Het is de bevoegde minister die moet besluiten of 

de raden van bestuur van overheidsbedrijven 

opengesteld moeten worden voor de 

vertegenwoordigers van de gebruikers. 

 

03.03  Raoul Hedebouw (PVDA-PTB): Votre 

réponse m'inquiète. Le mécanisme consiste à 

s'assurer de ne pas avoir d'opposition dans les 

conseils d'administration, ou du moins pas 

d'opposition gênante, puisque le cdH y siège. Un 

CA doit représenter la diversité, et au minimum 

celle présente au Parlement, ne fût-ce que pour 

contrôler ce qui se passe dans les entreprises 

publiques fédérales. Certains débats peuvent se 

faire aussi dans les CA, je ne suis pas convaincu 

que toutes les personnes désignées par le 

gouvernement fédéral partagent ses orientations. 

J'introduirai donc une motion de recommandation 

suite à mon interpellation. 

 

03.03  Raoul Hedebouw (PVDA-PTB): Uw 

antwoord verontrust me. Het mechanisme moet 

ervoor zorgen dat er geen oppositiepartijen, of 

althans geen lastige oppositiepartijen, aangezien 

het cdH erin vertegenwoordigd is, in de raden van 

bestuur zitten. Een raad van bestuur moet de 

diversiteit, minstens die in het Parlement, 

weerspiegelen, al was het maar om te controleren 

wat er in federale overheidsbedrijven gebeurt. 

Bepaalde debatten kunnen ook in de raden van 

bestuur gehouden worden. Ik ben er niet van 

overtuigd dat alle personen die door de federale 

regering aangesteld worden, haar beleidskeuzes 

delen. Ik zal derhalve naar aanleiding van mijn 

interpellatie een motie van aanbeveling indienen. 

 

Motions 

 

Moties 

 

Le président: En conclusion de cette discussion les 

motions suivantes ont été déposées. 

 

De voorzitter: Tot besluit van deze bespreking 

werden volgende moties ingediend. 

 

Une motion de recommandation a été déposée par 

M. Raoul Hedebouw et est libellée comme suit: 

"La Chambre, 

ayant entendu l’interpellation de M. Raoul 

Hedebouw 

et la réponse du premier ministre, 

 

- considérant que des discussions ont été amorcées 

Een motie van aanbeveling werd ingediend door de 

heer Raoul Hedebouw en luidt als volgt: 

"De Kamer, 

gehoord de interpellatie van heer Raoul Hedebouw 

 

en het antwoord van de eerste minister, 

 

- overwegende dat er gesprekken lopen met het 
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afin de renouveler, en tout ou en partie, les 

présidents et membres des conseils 

d'administration des entreprises publiques et des 

organismes publics qui dépendent du fédéral;  

- considérant que cela concerne les conseils 

d'administration d'organismes tel que bpost, la 

SNCB, Infrabel, skeyes, la Loterie Nationale, 

Proximus, Brussels Airport, la SFPI (Société 

Fédérale de Participations et d'Investissement), le 

BOZAR, l' Orchestre national de Belgique, la 

Monnaie, etc.; 

- considérant que le premier ministre De Croo fait 

mention dans la déclaration gouvernementale de la 

nécessité de "regagner la confiance des citoyens 

dans la politique", qu'il n'y a actuellement aucune 

transparence sur les nominations politiques dans 

les conseils d'administrations des entreprises et 

organismes publics qui dépendent du fédéral;  

- considérant qu'il semble coutume que chaque 

parti achète par des arrangements secrets et 

pactes obscurs sa part du gâteau;  

 

- considérant qu'il n'y a aucune base légale pour 

régir la répartition des nominations politiques au 

sein des conseils d'administrations;  

- considérant l'ensemble des enjeux auxquels nous 

sommes confrontés du fait de la crise sanitaire et 

économique, la société n'a aucun intérêt à voir ce 

marchandage politique sur le dos de nos services 

publics;  

- considérant l'importance d'avoir des entreprises 

publiques fortes et une rupture réelle avec les 

logiques de profit et de court terme;  

- considérant l'importance d'inclure les citoyens et 

les usagers dans les conseils d'administrations des 

entreprises publiques; 

 

demande au gouvernement 

de mener une réflexion urgente et approfondie sur 

les nominations et la répartition des sièges des 

conseils d'administration des entreprises et 

organismes qui dépendent du fédéral, en vue de 

fournir un véritable cadre légal basé sur des 

principes clés comme la transparence, la 

participation citoyenne, l'intérêt supérieur de la 

collectivité, une vision à long terme et une priorité 

qualitative." 

 

oog op de gehele of gedeeltelijke vernieuwing van 

de ambten van voorzitter en lid van de raden van 

bestuur van de overheidsbedrijven en -instellingen 

die van de federale overheid afhangen; 

- overwegende dat het daarbij gaat over de raad 

van bestuur van instellingen zoals bpost, de NMBS, 

Infrabel, skeyes, de Nationale Loterij, Proximus, 

Brussels Airport, de FPIM (Federale Participatie- en 

Investeringsmaatschappij), het PSK, het Nationaal 

Orkest van België, de Munt enz.; 

 

- overwegende dat eerste minister De Croo in de 

regeringsverklaring de noodzaak vermeldt om "het 

vertrouwen van de burgers in de politiek te 

herwinnen", dat er momenteel geen transparantie 

heerst over de politieke benoemingen bij de raad 

van bestuur van de overheidsbedrijven en 

-instellingen die van de federale overheid afhangen; 

- overwegende dat het een gewoonte lijkt te zijn dat 

elke partij door middel van geheime regelingen en 

duistere pacten haar deel van de buit tracht binnen 

te halen; 

- overwegende dat er geen rechtsgrond bestaat 

voor de verdeling van de politieke benoemingen bij 

de raden van bestuur; 

- overwegende dat door alle uitdagingen waarvoor 

we staan als gevolg van de gezondheids- en 

economische crisis, de samenleving geen belang 

heeft bij deze politieke koehandel ten koste van 

onze overheidsdiensten; 

- overwegende het belang van sterke 

overheidsbedrijven en van een echte breuk met de 

logica van winst en kortetermijnvisies; 

- overwegende het belang om burgers en 

gebruikers op te nemen in de raad van bestuur van 

de overheidsbedrijven; 

 

vraagt de regering 

zich onverwijld en grondig te bezinnen over de 

benoemingen en de verdeling van de zetels in de 

raad van bestuur van de overheidsbedrijven en 

-instellingen die van de federale overheid afhangen, 

met het oog op de totstandbrenging van een echt 

wettelijk kader dat gebaseerd is op basisbeginselen 

zoals transparantie, burgerparticipatie, het hoger 

belang van de gemeenschap, een langetermijnvisie 

en een kwalitatieve prioriteit." 

 

Une motion pure et simple a été déposée par 

M. Tim Vandenput. 

 

Een eenvoudige motie werd ingediend door de 

heer Tim Vandenput. 

 

Le vote sur les motions aura lieu ultérieurement. La 

discussion est close. 

 

Over de moties zal later worden gestemd. De 

bespreking is gesloten. 

 

04 Question de Peter De Roover à Alexander De 

Croo (premier ministre) sur "La nouvelle culture 

politique" (55012653C) 

 

04 Vraag van Peter De Roover aan Alexander De 

Croo (eerste minister) over "De nieuwe politieke 

cultuur" (55012653C) 
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04.01 Peter De Roover (N-VA): Le gouvernement 

avait annoncé que la nouvelle culture politique 

serait au cœur de sa politique, mais cela ressemble 

surtout à une astucieuse campagne de 

communication. En janvier, un quotidien rapportait, 

par exemple, que trois ministres publieraient une 

note de politique générale 2.0 tenant compte des 

remarques formulées par le Parlement et des 

propositions pertinentes de l'opposition. La manière 

de procéder des trois ministres en question pourrait 

toutefois s'apparenter plutôt à un mépris du 

Parlement. Les 300 amendements présentés par 

mon groupe à l'issue des différents exposés 

d'orientation politique ont tous été rejetés. 

 

 

Pourquoi, lors des débats, les ministres ont-ils 

affiché si peu d'ouverture à l'égard des 

amendements présentés par l'opposition? Pourquoi 

les ministres concernés – De Sutter, Van 

Quickenborne et Van der Straeten – ont-ils fait 

adopter leurs exposés d'orientation politique par les 

députés de la majorité, sachant pertinemment qu'ils 

les adapteraient encore ultérieurement? 

 

04.01  Peter De Roover (N-VA): De nieuwe 

politieke cultuur zou een kernpunt van het beleid 

van deze regering vormen, maar het blijkt vooral om 

een goed uitgekiende communicatiecampagne te 

gaan. Zo vermeldde een krant in januari dat drie 

ministers een beleidsnota 2.0 zouden publiceren, 

waarin rekening zou worden gehouden met de 

opmerkingen van het Parlement en de goede 

voorstellen van de oppositie. De manier waarop die 

drie ministers een en ander hebben aangepakt, zou 

echter evenzeer kunnen getuigen van een 

miskenning van het Parlement. Zo zijn de 

300 amendementen die mijn fractie heeft ingediend 

op de diverse beleidsverklaringen allemaal 

weggestemd. 

 

Waarom getuigden de ministers van zo weinig 

openheid in de debatten ten aanzien van de 

amendementen van de oppositie? Waarom lieten 

de betrokken ministers – De Sutter, Van 

Quickenborne en Van der Straeten – hun 

beleidsverklaring goedkeuren door de Kamerleden 

van de meerderheid, in het volle besef dat zij hun 

verklaring daarna nog zouden aanpassen? 

 

Au moins un exposé d’orientation politique version 

2.0 a été transmis au Parlement mais quel est le 

statut d'un tel document s'il ne modifie pas la 

version précédemment approuvée? Si ce document 

est davantage qu'un coup de pub, les trois ministres 

devaient le soumettre au vote mais ils ne l'ont pas 

fait. 

 

Les changements d'orientation annoncés ont-ils 

également des répercussions budgétaires? Le 

premier ministre en tiendra-t-il compte lors de 

l'élaboration du budget? 

 

Ten minste één beleidsverklaring 2.0 werd als stuk 

aan het Parlement bezorgd, maar welk statuut heeft 

zo'n document als het de eerder goedgekeurde 

versie niet wijzigt? Als het meer dan een 

publiciteitsstunt is, dan moeten de drie ministers 

hun versie 2.0 ter stemming voorleggen, maar dat is 

niet gebeurd. 

 

Hebben de aangekondigde koerswijzigingen ook 

budgettaire implicaties? Zal de eerste minister 

daarmee rekening houden bij het opstellen van de 

begroting? 

 

04.02  Alexander De Croo, premier ministre (en 

néerlandais): L'exposé d’orientation politique et la 

note de politique générale, documents décrits 

comme tels dans le Règlement de la Chambre, 

traduisent la vision d'un ministre sur la base de 

l'accord de gouvernement. 

 

Lors des discussions, les commissions peuvent 

marquer leur accord sur l'exposé d’orientation 

politique à la majorité. Il faut demander aux autres 

groupes politiques pourquoi vos recommandations 

n'ont pas été adoptées. 

 

Plusieurs membres du gouvernement ont indiqué 

qu'ils tiendraient compte dans leur document de 

vision politique de suggestions supplémentaires, y 

compris de celles formulées par l'opposition. 

Toutefois, c'est le gouvernement qui définit les 

lignes directrices de sa politique sur la base de la 

confiance qu'il a reçue à la Chambre. Lorsqu'un 

04.02 Eerste minister Alexander De Croo 

(Nederlands): De beleidsverklaring en beleidsnota, 

documenten die als dusdanig zijn omschreven in 

het Kamerreglement, vertolken de visie van een 

regeringslid op basis van het regeerakkoord. 

 

 

Bij de bespreking kunnen commissies zich bij 

meerderheid akkoord verklaren met de 

beleidsverklaring. Waarom uw aanbevelingen niet 

werden goedgekeurd, moet u aan de andere 

fracties vragen. 

 

Enkele regeringsleden hebben aangegeven dat zij 

in hun beleidsvisie zouden rekening houden met 

bijkomende suggesties, ook deze van de oppositie. 

Wel tekent de regering de beleidslijnen uit op basis 

van het vertrouwen dat zij in de Kamer heeft 

gekregen. Als een minister nieuwe 

beleidselementen wenst toe te voegen, moet 
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ministre souhaite ajouter de nouveaux éléments 

stratégiques, ceux-ci doivent d'abord être abordés 

au sein du gouvernement. Cela a été fait et il est 

apparu que cela ne changeait rien à l'accord de 

gouvernement ni au budget que la Chambre a 

approuvé. 

 

Il n'est pas possible de présenter à nouveau la note 

de politique générale et l'exposé d'orientation 

politique mais un ministre peut toujours organiser 

un échange de vues avec les membres sur la base 

de documents complémentaires. 

 

daarover eerst overleg worden gepleegd binnen de 

regering. Dat is ook gebeurd en daaruit is gebleken 

dat er niets is gewijzigd aan het regeerakkoord en 

evenmin aan de begroting die de Kamer heeft 

goedgekeurd. 

 

 

Een nieuwe indiening van de beleidsnota en 

beleidsverklaring is niet mogelijk, maar een 

regeringslid kan altijd op basis van bijkomende 

documenten een gedachtewisseling met de leden 

organiseren. 

 

04.03  Peter De Roover (N-VA): Il s'agissait donc 

d'un simple coup de pub. 

 

04.03  Peter De Roover (N-VA): Het was dus een 

pure publiciteitsstunt. 

 

Si les ministres avaient vraiment voulu adhérer à la 

nouvelle culture politique, ils auraient pu demander 

que le vote sur l'exposé d'orientation politique soit 

reporté pour permettre l'intégration des adaptations. 

Cela n'a pas été le cas. 

 

Als de ministers de nieuwe politieke cultuur echt 

wilden omarmen, dan hadden ze kunnen vragen om 

de stemming over de beleidsverklaring uit te stellen 

tot na de aanpassingen. Dat is niet gebeurd. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

05 Question de Sander Loones à Alexander De 

Croo (premier ministre) sur "L’avis de la 

commission de Contrôle des dépenses 

électorales sur une communication du 

gouvernement" (55012859C) 

 

05 Vraag van Sander Loones aan Alexander De 

Croo (eerste minister) over "Het advies van de 

Controlecommissie voor een 

regeringsmededeling" (55012859C) 

 

05.01  Sander Loones (N-VA): Si le gouvernement 

souhaite faire des communications ou mener des 

campagnes, il doit demander l'avis de la 

Commission de contrôle des dépenses électorales. 

En cette période particulière, le gouvernement fait 

un grand nombre de communications qu'il ne 

soumet pas à la Commission de contrôle. 

 

Le premier ministre estime-t-il qu'un avis aurait dû, 

dans ce cas aussi, être sollicité? Le fera-t-il à 

l'avenir? 

 

05.01  Sander Loones (N-VA): Als de regering 

mededelingen wil doen of campagnes wil voeren, 

dan moet ze advies vragen aan de 

Controlecommissie voor Verkiezingsuitgaven. In 

deze bijzondere tijden doet de regering een 

heleboel mededelingen die niet aan de 

Controlecommissie worden voorgelegd.  

 

Is de premier van mening dat er ook in dit geval 

advies had moeten worden gevraagd? Zal hij dat in 

de toekomst dan wel doen?  

 

05.02  Alexander De Croo, premier ministre (en 

néerlandais): Dans la situation critique que nous 

connaissions en octobre 2020, le gouvernement n'a 

pas demandé l'avis de la Commission de contrôle. 

Un avis doit en effet être sollicité quinze jours à 

l'avance, ce qui n'est pas possible dans le cadre 

d'une pandémie en évolution rapide. Il est clair 

qu'un avis pourra de nouveau être sollicité, à 

l'avenir, pour certaines communications. 

 

On peut toutefois se demander si les messages 

vidéos diffusés uniquement sur mes canaux de 

médias sociaux entrent dans le champ d'application 

de cette loi. Si tel est le cas, chaque message posté 

par un membre du gouvernement sur Twitter, 

Facebook, Instagram ou YouTube doit être signalé 

05.02 Eerste minister Alexander De Croo 

(Nederlands): In de kritieke situatie in oktober 2020 

heeft de regering geen advies aan de 

Controlecommissie gevraagd. Een advies moet 

immers vijftien dagen van tevoren worden 

gevraagd, wat in een snelevoluerende pandemie 

niet mogelijk is. Dat in de toekomst voor bepaalde 

mededelingen opnieuw advies kan worden 

gevraagd, is duidelijk. 

 

Men kan zich wel afvragen of videoboodschappen 

die enkel op mijn socialemediakanalen werden 

verspreid, onder deze wet vallen. Als dat zo is, dan 

moet elke post van een regeringslid op Twitter, 

Facebook, Instagram of YouTube, twee weken 

vooraf worden gemeld en op een advies van de 
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deux semaines au préalable et attendre un avis de 

la Commission de contrôle. Personne ne l'a fait au 

cours de la dernière décennie, y compris les 

collègues de la N-VA au sein du gouvernement 

précédent. 

 

Controlecommissie wachten. Dat heeft niemand het 

voorbije decennium gedaan, ook de collega's van 

N-VA in de vorige regering niet.  

 

05.03  Sander Loones (N-VA): Même s'il fallait 

pouvoir agir très rapidement, le premier ministre y 

voit lui-même une communication du 

gouvernement. Il est dès lors légitime de se 

demander si un avis doit ou non être sollicité. Nous 

devons mener ce débat, car tout le monde 

comprend bien qu'il y a une différence entre un petit 

tweet et une longue communication d'un membre 

du gouvernement.  

 

05.03  Sander Loones (N-VA): Er moest kort op de 

bal kunnen worden gespeeld, maar de premier ziet 

er toch zelf een regeringsmededeling in. De vraag is 

dan legitiem of er een advies moet worden 

gevraagd of niet. Dat debat moeten we voeren, 

want iedereen voelt aan dat er een verschil is 

tussen een tweetje en een lange communicatie van 

een regeringslid.  

 

J'invite les partis de la majorité à réfléchir à une 

procédure pratique. Il est important que les 

membres du gouvernement sachent à quoi s'en 

tenir. 

 

Ik nodig de meerderheidspartijen uit om na te 

denken over een praktische procedure. Het is 

belangrijk dat regeringsleden weten waaraan ze 

zich moeten houden.  

 

L'incident est clos. 

 

Le président: La question n° 55013041C de 

M. Senesael est transformée en question écrite. 

 

Het incident is gesloten. 

 

De voorzitter: Vraag nr. 55013041C van de 

heer Senesael wordt omgezet in een schriftelijke 

vraag. 

 

La réunion publique de commission est levée à 

16 h 08. 

 

De openbare commissievergadering wordt gesloten 

om 16.08 uur. 

 

 


